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מאחורי הקלעים של 
המגילה / משה שילת

 פורים או קטן? 
הרב נועם שפירא, הרבנית ימימה 
 מזרחי, הרב שמואל גרין, מוריה מייסון
שאלת השבוע

 כאב תהומי
בעקבות הרצח המזעזע של 

 אורי אנסבכר הי"ד

עבודת ה' ברוח חסידיתעבודת ה' ברוח חסידית

לא 
עוצרת 
באדום

1-700-500-555
w w w . b e m u n a . c o . i l

1-700-500-555
w w w . b e m u n a . c o . i l

דירת 4 חד׳ חדשה
עם מרפסת וחניה פרטית

היתרונות:  מכל  ליהנות  ובואו  גת,  כרמי  לקהילת  עכשיו  הצטרפו 
גישה מהירה לכל  קהילה איכותית, קירבה למוסדות חינוך מובילים, 
להסתכן! מבלי  למשתכן  כמו  אטרקטיביים  ומחירים  הארץ,  חלקי 
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₪1,120,000החל מ-
הטבה 

מיוחדת 

למשקיעים

... פה התחילו לימוד!

סמוטריץ׳, הרב רפי, בן גביר ואלי ישי
עד שאתם תסכימו על איחוד...

ע"ש הרב יורם אברג'ל זצ"ל

4

ראש הישיבה, ראש העיר ורב העיר
בראיון על שדרות של מטה ושדרות

של מעלה כתבה עמוד 8
 כורעים

 ומשתחווים
להמן / התוועדות
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   התוועדות        תפילה       לימוד 
בעבודת ה׳
לנווט דרךלנווט דרך

 ממשיכים לגדול עם ישיבת לב חדש

יום ראשון י״ב אדר א׳ תשע״ט 17.2.19 | 9:00 יום ראיונות נוסף <
הרשמה חובה דרך האתר/מייל

 ההרשמה 
לשנת תש״פ 

בעיצומה 

סביבה
⋅ לימודי ארץ ישראל

⋅ מגמת חקלאות
⋅ טיולים

⋅ פעילויות חברתיות

חברה
⋅ מקום צעיר ומתפתח

⋅ שותפות ואחריות 
⋅ יחס משפחתי וחם

⋅ קרוב לבית

תורה
⋅ לימוד ברמה גבוהה

⋅ לימודי אמונה
⋅ התועדויות

⋅ מסלול בית מדרש בעמקות

ytlevchadash@gmail.com
 www.lev-chadash.org

הרב משה פליקס 052-8119971 | מזכירות - 02-6368885 
ישיבה תיכונית תורנית לב חדש שילה  



מש
משה שילת

המולך  אחשורוש  הוא  אחשורוש,  בימי  "ויהי 
מהודו ועד כוש שבע ועשרים ומאה מדינה" )א,א(

והדר,  הוד  מלשון  ש"הודו"  מסביר  הזקן  האדמו"ר 
יופי ואור, ו"כוש" מלשון שחרות וחושך. אחשורוש 
כולם, הוא התאים את עצמו לאופי השונה,  מלך על 
כך  שבמלכותו.  האדם  בני  של  הקצה,  אל  מהקצה 
היתה מלכותו בכל העולם לא רק בכפייה ופחד אלא 
דווקא "כרצון איש ואיש", וכפי שהדבר בא לידי ביטוי 

במשתה הגדול שעשה. 

דבר זה מחדד את הסכנה שבגזירתו על היהודים. היות 
ואהבת  לאהדת  וזכה  עצמו  את  התאים  ואחשורוש 
ההמון, הסכמתו לרצון אדם מטורף כמו המן שביקש 
להשמיד להרוג ולאבד את כל היהודים, היתה השילוב 
המסוכן ביותר שיכול להיות בדרך הטבע לעם ישראל. 

אך הקושי לא הסתכם בדרך הטבע...

כסא  על  אחשורוש  המלך  כשבת  ההם,  "בימים 
מלכותו אשר בשושן הבירה" )א,ב(

באותו זמן שבו ישב המלך אחשורוש על כיסא מלכותו 
בהנהגה  העולם  את  והנהיג  הבירה  בשושן  אשר 
עצומה, גם הקדוש ברוך הוא ש"אחרית וראשית שלו" 
נמצא כאן על כיסא מלכותו, אבל בהשפלה. הקדוש 
ברוך הוא משפיל את עצמו ומתיישב בשושן: "שושן 
עמק איומה" )מתוך הפיוט ביום כיפור(. גלות השכינה 
הוללות  של  לסעודות  חיות  ושפע  מקום  נותנת  הזו 
ולושתי המלכה וכל ענייני העולם, ועד לנתינת מקום 
בהמשך לגזירה הנוראה על עם ישראל, "ואנכי הסתר 
אסתיר פני ביום ההוא". כך שגם מצד דרך הטבע וגם 
מצד הרוחניות, המצב היה הקשה ביותר שיכול להיות. 

איך יוצאים מזה?

"איש יהודי היה בשושן הבירה ושמו מרדכי... איש 
ימיני" )ב,ה(

בתוך החושך הגדול הזה מפציע אור. מרדכי הוא איש 

יהודי שנמצא בשושן, הוא כופר בעבודה זרה וקורא 
מפני  )ה,ט(  זע"  "לא  ואפילו  קם  לא  הוא  ה'.  בשם 

הקליפות והחושך. 

"מרדכי בדורו כמשה בדורו" והוא מצליח להביא את 
אותו  של  מסעודתו  שנהנו  אלו  אפילו  היהודים,  כל 
ואפילו אלו ש"השתחוו לצלם")!(, למעבר חד  רשע 
נפש,  מסירות  של  למצב  וכפירה  מניתוק  ופתאומי 

ושיהדותם תאיר ותזרח כנגד גזירתו של המן.  

דודו...  בת  אסתר  היא  הדסה  את  אומן  "ויהי 
והנערה יפת תואר וטובת מראה" )ב,ז(

בתוך ההסתר של מגילת אסתר מתגלה "הדסה", ריח 
טוב של הדס. מרדכי הוא אומן – מאמן ומחנך את עם 
ישראל להאיר בתוך הסתרה, ושההסתרה תגלה אצלם 
תנועה נפשית עמוקה מאוד של דבקות בה' במסירות 
 - פנימה  בתוכו  "ונהפוכו"  עושה  ישראל  עם  נפש. 
ועוד לפני שהדבקות הזו תהפוך את החושך לאור עד 
שליהודים תהיה אורה ושמחה וששון ויקר - מתרחש 

עוד שלב רוחני אחרון.

כי אם את  "ובהגיע תור אסתר... לא ביקשה דבר 
אשר יאמר הגי סריס המלך... ותהי אסתר נושאת 

חן בעיני כל רואיה" )ב,טו(

בתעניתו  הוא  ברוך  הקדוש  את  מעורר  ישראל  עם 
מלכי  למלך  להינשא  אסתר  תור  ומגיע  ובתפילתו, 
המלכים. הקדוש ברוך הוא מתעורר ומקשיב לנשמות 
שלהם  הביטול  בגלל  וחסד  חן  נושאים  הם  ישראל. 
דבר"!  ביקשה  לא  אסתר...  תור  "ובהגיע  ה':  אל 
היא נטולת בקשות אישיות ורק רוצה להינשא למלך 

ולעובדו בלב שלם. 

לאחר הדבקות המלאה בה', מגיע ה"נהפוכו" וכובש 
גם את ההתרחשות הגלויה בעולם הזה. הקדוש ברוך 
היא  דבר  של  ובסופו  ושתי  תחת  אותה  ממליך  הוא 
מבטלת את גזירת המן ומביאה ישועה לכל עם ישראל.  

מתוך שיחות הרבי מלובביץ' לפורים

מה באמת 
קרה שם? מתכוננים לאורות פורים

משנכנס "ומתהומות 
הארץ תשוב 

תעלני"
בעקבות הרצח 

המזעזע של אורי 
אנסבכר הי"ד 

אברהם לוי
ישיבת תקוע

כמו ברעידת אדמה מכה בנו הרצח של 
אורי אנסבכר ה' יקום דמה. המוקד הוא 
אורי עצמה וסמוכים לה בני משפחתה, 
לישיבה,  ליישוב,  מתפשט  הוא  משם 
אולם,  והעולם.  הארץ  לרחבי  והלאה 
האדמה  ונחלש,  הוא  מתפשט  אם  גם 
רוע  של  רעד  ונשברה.  רעדה  רעדה, 
ורשע.  עוול  של  טלטלה  אותה,  פילח 
האדמה נשברה ומאז התהומות עולים, 
זעם  של  תהום  טלטלה,  של  תהום 
רותח, תהום של יגון וכאב, כאב שאין 
לו סוף. הקרקע היציבה נשמטת וכולנו 

מחליקים. ימוטו כל מוסדי ארץ.

ובמקום  בעוצמה  מאיתנו,  אחד  כל 
הרגיש  אחד  כל  זאת.  הרגיש  שלו, 
הרגילים, השגרה הדוחקת  איך החיים 
לנוכח  מתגמדים  הקטנים  והכעסים 
איך  הזה.  והכואב  המקומם  האירוע 
משהו מהרגיל, היציב והצפוי מתערער 
ופותח בפנינו את התוהו. אם זו מחשבה 
מצמררת על מה שעבר על אורי הי"ד, 
סופי  האין  הכאב  את  לחוש  ניסיון  או 
של המשפחה, או אולי השאלה מציקה 
אחר  פעם  למשחית,  ניתנת  איך  על 
לצערנו,  הרי  להשחית?  רשות  פעם, 
אין זו הפעם הראשונה, אלפי משפחות 
כדבר  הפעורה  הזו  התהום  עם  חיות 
היציבים,  האנשים  אנו  ורק  שבשגרה, 

מדי פעם נופלים לבקעים...

לו  שאין  למי  נתפלל  הזה,  ובמקום 
שאין  הזה  מהכאב  אותנו  שיגאל  סוף 
נודע  לא  שהוא  למי  נתפלל  סוף,  לו 
שיושיע אותנו מהלא נודע הזה שתחת 
הארץ  מתהומות  הקב"ה,  אנא  רגלינו, 

תשוב ותעלנו! 

בס"ד

בָ בואי להכיר
לפרטים על ימים פתוחים והרשמה, 

מנוחה 0527203628
Maayansderot@gmail.com

מדרשה לבנות מכינה לחיים

הבחירה שלך איך לצאת אל החיים גדולה!

מיסודם של מוסדות ישיבת ההסדר בשדרות

יום לימוד
לנשים וצעירות
יום חמישי

מהשעה 10:00 בבוקר
רבני המדרשהבהעברת

חדש

מדרשת מעיין שדרות

צמיחה  של  לחיים  ואמוני,  אישיותי  לבניין  הדרך  את  לך  שתעניק  שנה 
הנכון  היחס  לימוד  ומלאים בשליחות.  תורה משמעותיים  לחיי  ושמחה, 
למקור חיי ולעצמי כבסיס לחיים איכותיים במעגלים השונים לאורך הזמן..

במהלך השנה ישולבו שבתות, טיולים, קורסים ייחודיים ועוד..

 מרבני המדרשה: הרב שלמה בנימין, הרב חגי לונדין, 
הרב עמיחי כהן, הרב נחום נגר, הרב דוד פנדל ועוד.. 

ראש המדרשה:
הרבנית דגנית פלח

אל אורך

אל המרחבים
בחיי תורה

להתחבר

לגלות
להיפגש
ללמוד

להיפתח
להעמיק

שבךאל הגודל

מדרשה לבנות    מכינה לחיים
מעיין שדרות

שבת פתוחה - בקרוב 
להיכרות וגיבוש- פרשת 
תזריע )כט אדר ב-א 

ניסן( פרטים בהמשך



נוסעים לשבת ואין מקום למזוודות בתא המטען?

וגם אתם תאמרו תודאצ׳יה!
דאצ׳יה MCV Stepway אוטומטי

בישראל! משתלם  הכי  במחיר  החדש  המשפחתי  הקרוסאובר 
וכל מה שתרצו  רכב מרווח עם תא מטען עצום למזוודות, עגלות 
מ- 79,990 ₪לקחת לשבתות, טיולים משפחתיים ועוד. אמין, איכותי, מאובזר וחסכוני

 משלמים רק 
על מה שצריך

 חיסכון
באחזקה ובדלק

 שלם
דאצ׳יה. החשבון פשוט.וסע

*6097 www.dacia.co.il תלפיות  א.ת.   ,43 קניג  פייר  ירושלים  מכירות:  מרכזי 
פתח תקוה ז'בוטינסקי 92 | חיפה דרך בר יהודה 194, נשר
הקניות( מרכז  )מאחורי   20 הנגרים  רחוב  שבע  באר 

*לפי מחירון 2019001. לא כולל אגרת רישוי. נתוני צריכת הדלק שלהלן הם לפי בדיקות מעבדה. צריכת הדלק בפועל עשויה להיות שונה משמעותית הואיל 
והיא מושפעת מאופי הנהיגה, השימוש ברכב, תנאי הדרך ומגורמים נוספים. התמונה להמחשה בלבד.

Regulation (EC) 715/2007 ,80/1268/EEC ,נתוני היצרן עפ"י בדיקת מעבדה*

נתוני צריכת דלק בליטרים ל-100 ק"מ*דגם

5.1משולב4.7בינעירוני5.7עירוניMCV STEPWAY אוט׳

רמת
בטיחות נמוכה

רמת
0בטיחות גבוהה 1 2 3 4 5 6 7 8

רמת האבזור הבטיחותי: 0

0

**המדד מחושב לפי תקנות אוויר נקי (גילוי נתוני זיהום אוויר מרכב מנועי בפרסומת) התשס"ט 2009.

זיהום מזערי זיהום מירבי

דרגת זיהום אוויר מרכב מנועי**

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 154



שמחת הקטנוּת 
הרב נעם שפירא
בית הספר לתורת הנפש

אם היינו חיים היום בתקופה שבה בית 
דין מעברים חודשים ושנים, יכול מאוד 
להיות שהיינו עכשיו באדר רגיל, חוגגים 
פורים,  ושושן  פורים  את  שמחה  ברוב 
שהתעברה  לנו  מתברר  כך  אחר  ורק 

השנה, ויש לעשות עוד פורים.

לנו  יש  אחרת.  בתקופה  אנחנו  אבל 
לוח קבוע, ואנחנו יודעים כבר שפורים 
העיקרי עתיד להיות רק בעוד קצת יותר 
קטן  פורים  של  מקומו  מה  אז  מחודש. 

שחל בשבוע הקרוב? 

בסיום הדיון בשולחן ערוך במעמדו של 
פורים קטן, מסכם את הדברים הרמ"א 
ואומר: "טוב לב משתה תמיד". באופן 
הדיונים  כל  שאחרי  לפרש,  יש  חסידי 
צריך  ספק:  אין  אחד  בדבר  והספקות, 

להיות בשמחה!

המיוחדת  השמחה  מהי  עדיין,  אבל 
דווקא בפורים קטן? בדרך כלל, שמחה 
לצמיחה  לגדלות,  אצלנו  מתחברת 
שמחה  לנו  יש  כאן  אבל  ולשלמות, 
אפשר  איך  לקטנות.  דווקא  שקשורה 

לשמוח בקטנות?

אז האמת היא, שגם פורים הגדול קשור 
כלל  בדרך  גדלות  כי  לקטנות,  קצת 
מתפרשת אצלנו כגדלות מוחין, מצב של 
בגרות, מודעות והבנה, ופורים הלא הוא 
יוצאים  אנחנו  ידע",  דלא  "עד  של  זמן 
היציאה  שבפורים  אלא  מהדעת.  קצת 
הזו היא לתודעה של מעל השכל, ולכן 
בעצם זה מצב של מעֵבר לגדלות, גדלות 
רחבה יותר מגדלות רגילה. ומה בפורים 

קטן?

לשמוח  צריכים  אנחנו  באמת  עכשיו, 
קטנות?  מהי  בקטנות.  ודווקא  בקטנות 
באופן פשוט, כאשר אנחנו מאבדים את 
כל הידע וההבנה שלנו, את כל התפיסה 
איתנו,  קורה  ומה  אנחנו  במי  שלנו 
קטנה  אחת  נקודה  עם  נשארים  אנחנו 
אנחנו  הזו  ובנקודה  האמונה.  נקודת   –
צריכים ללמוד לשמוח. לשמוח ביכולת 
מחוברים  להיות  פשוטים,  להיות  שלנו 
להיות  הוא,  ברוך  לקדוש  בפשטות 
להרגיש  ובלי  להבין  בלי  גם  מחוברים 

גדולים.

אם שמחה של גדלות היא מהתרחבות, 
עוד  ומוסיפים  רוכשים  שאנחנו  ממה 
ועוד לאישיות שלנו, שמחה של קטנות 
החיים  מעצם  ההיות,  מעצם  היא 
ומעצם  לה',  כבנים  שלנו  המיוחדים 
הנוכחות של הקדוש ברוך הוא בחיינו. 

לחיים לחיים!

חג האמונה הגדולה
הרבנית ימימה מזרחי 

עובר עלינו שבוע מיוחד מאוד עם חג נדיר מאוד. ביום שלישי יציינו את ״פורים קטן״ בכל 
מוּקָפִין״ בירושלים. אילו השנה לא  הערים שאינן מוקפות חומה, וביום רביעי – ״פורים קטן דְּ

הייתה מעוברת, היינו השבוע חוגגות את פורים. 

השבוע את כמו אסתר המלכה. מפני שהשבוע זה לא פורים האמיתי. את לא נקראת לבוא אל 
המלך. את מבוהלת ובודדה ולא יודעת אם הוא יושיט אלייך את שרביט הזהב. בהסתר הפנים 
הזה את לובשת מלכות ושואלת במילותיה של אסתר המלכה: ״אֵ-לִי אֵ-לִי, לָמָה?״ למה הגורל 
הקטן הזה, הפור הקטן הזה? אני הרי הייתי אמורה לזכות בכל, עשיתי כזו מסירות נפש - ואני 
הולכת מדחי אל דחי. וזו בדיוק הסיבה שמי ששמחה ב״פורים קטן״ עושה את המצווה הגדולה 
מִיד". מפני שהקושי האמיתי בלשמוח ״תמיד״  מְחָה – תָּ שִׂ דוֹלָה לִהְיוֹת בְּ ביותר שנקראת "מִצְוָה גְּ
זו בדיוק הסיבה שאין גדול מפורים קטן מפני  הוא דווקא כשהשמחה לא פה ולא מתמידה. 
שפורים קטן הוא חג האמונה הגדול, יותר מפורים גדול ויותר מליל הסדר. במהותו הוא ההעדר 
הטוטאלי, כי היה צריך להיות חג, והוא נושל מחגיגיותו. הייתה צריכה להיות לך גאולה – והיא 

עדיין לא הגיעה, ובואי נראה אותך שמחה כשצריך היה להיות לך, ואין לך עדיין שום דבר.

בעצם, בפורים קטן הקב״ה מבקש ממך - ׳בת שלי, הייתה צריכה להיות לך שמחה השבוע, ואין. 
אז אני מבקש ממך לברוא לעצמך חג׳. פורים קטן מזמין אותך לשמוח, גם כשאין לך סיבה. הנה 

כמה רעיונות לשמחה מתוך הספר ״הזמנה לשמחה״ שעתיד לראות אור ממש השבוע:

הנוסחה הראשונה של רבי נחמן )והיא משגעת(, בעצם אומרת לך: "שמחים", "שִמחה", 	 
לא  "אני  תאמרי:  ואפילו  שוב.  אותה  ותאמרי  הזאת  המילה  את  תאמרי  רק   – "בשמחה" 
את  מבשם  ש.מ.ח.  שהשורש  מפני  אותי!"  משמח  לא  אתה  שמחה?  אהיה  מתי  שמחה. 
האוויר בתקווה. מילים שיוצאות מהפה בוראות מציאות. יותר מזה, הרגש שאנו מטעינים 
לתוך המילה בעת הגייתה משפיע שבעתיים. הכיסופים שאנחנו מכניסים למילה שאנחנו 
הוגים, ובכלל לא משנה באיזה הקשר, בוראים מציאות. דרכו של הטוב לכיווני מוכתבת 

רְכּוֹ. י – דַּ באמצעות פי: עַל פִּ

פתגם השמחה הידוע ביותר שמובא בגמרא הינו "משנכנס אדר מרבין בשמחה". "מרבין" 	 
זו פעולה שעושים על מישהו אחר )בניין הפעיל(. מלבישין – אני מלבישה אותה )לא את 
 – בשמחה"  "מרבין  אופן,  באותו  אחר;  למישהו  סיפור  מקריאה  אני   – מקריאין  עצמי(; 
יכולה, בשעת  תכונה של מעורבות. כשאת  זו  אני מַרבה למישהו אחר את השמחה שלו. 
את  גם  מרבה  את  שמחתה,  את  ולהרבות  שבצער  אחרת  לאישה  ולעזור  להתעשת  צערך, 
את  אחר,  אדם  לשמח  מצליחה  כשאת  שמחה.  אשה  היא  משמחת  אשה  שלך.  שמחתך 
עְלָהּ – וַיְהַלְלָהּ״,  רוּהָ, בַּ ׁ תמחת בעצמך. אחרי כל טרחתך, איזה כיף זה ש״קָמוּ בָנֶיהָ וַיְאַשְּ מִשְׂ

"תקשיבי, יצא לך מדהים". ושזה יישמע לא-פמיניסטי ככל שיישמע.

שמחה 	  שמייצרת  מאומצת,  מלאכותית,  תחבולה  זו  שמחה.  את  כאילו  כאילו!  עשי 
אמיתית. לא במקרה החודש שמצווה עלינו את "מרבין בשמחה" נקרא אדר. באדר ניתנת 
רֶת, כדי שנתחפש לנשים שמחות. לפעמים התחפושת היא הדרך להתמודד  אַדֶּ לכל אחת 
היום עם עצב ועם רוע. דווקא ברגעי משבר נוראי, אפרי את פנייך בחיוך צוהל. "אבל זה 
מְלאכותי", תאמרי. ורבי נחמן יאמר: מַלכותי. השמחה לא מתעוררת תמיד באופן טבעי. 
- אנחנו חייבות להתאמץ  בוֹנֵךְ״  עִצְּ ה  אַרְבֶּ ה  לאחר שחוה קיבלה את קללת העצב – ״הַרְבָּ
כדי לשמוח. והראשון שהעניק לאדם וחוה עֶזְרֵי-שמחה לאחר חטא עץ הדעת הוא הקב"ה: 
ם״. הוא פשוט תופר להם בגדים ובכך  שֵׁ לְבִּ תְנוֹת עוֹר, וַיַּ תּוֹ כָּ עַשׂ ה' אֱלקֹים לְאָדָם וּלְאִשְׁ ״וַיַּ

משמחם.

?שאלת השבוע

  קטן פורים
מה עושים? 



אתהלך, בחצר המלך!
מוריה מייסון

הפורים  גג, שירי  כל  צייצו מראש  כל שנה אחרי שהציפורים 
השנה  יהיה  מה  מעניין  ליום.  מיום  ווליום  לעלות  מתחילים 
כבר  באוויר  הריח  בשלושים.  רק  ולא  בשישים  כשמדובר 
מתחיל להיות דומה למילוי של אוזן המן, תחליטו אתם איזה 
מעדיפים  היו  החינוך  שמוסדות  בטוחה  אני  עליכם.  אהוב 
שיהיה שבט ב' ולא אדר א'. כי המילה אדר כבר פותחת בלב 
עוד כמה שערים של שמחה, ובעיות הקשב וריכוז מתפרצות 
גם אצל הקשובים והמרוכזים. והעובדה שמציינים פורים קטן, 
אומרת לנו שלא רק ששם החודש הוא אדר, אלא הוא באמת 

אמור לפעפע בקרבנו אש מיוחדת. 

זאת  )לולא  האביב  חודש  את  לשמר  אותנו  ציווה  יתברך  ה' 
היינו עושים פסח כל שנה בעונה אחרת... דמיינו מה זה לנקות 
את  לשלוח  שאפשר  היחיד  ושהמקום  ברד,  כשיורד  שטיחים 
כל  לנו  זוכר  הוא  זה השלוליות...(  הילדים לאכול את החמץ 
כך לטובה את חסד נעורינו, שהלכנו אחריו בדרך לא זרועה, 
ורוצה שכל שנה זה יהיה בזמן של אביב נעורים, של אהבה. 
זמן של פריחה, חיצונית ופנימית, שהרי קור או חום גורמים לנו 
להסתגרות או עצבנות... להזכיר לנו שהמסירות אחריו צריכה 

להיות באהבה.

שאנחנו  והגאולה  בעולם  החיסרון  את  מנציח  השנה  עיבור 
משתוקקים לה. ויחד עם זה את השותפות המדהימה שה' נתן 
לנו כדי לקרב אותה. הוא מעביר לידי חכמים את ניהול השנה 
ממלאכה  נשבות  שאנחנו  רק  לא  חגים.  יהיו  מתי  וההחלטה 
או נאכל מצות בימים מסוימים, אלא מתי הוא ילך 'אחרי מה 
שנגיד לו' וישפיע את השפע הרוחני. הוא סומך עלינו, נותן לנו 

אחריות ורוצה שנפעל אתו, נפעל למענו ולמען הגאולה. 

יותר  קרדיט,  מדי  יותר  לעצמנו  לקחת  עלולים  שאנחנו  אלא 
בגאולה,  ה'  של  המקום  את  גם  כביכול  לקחת  אחריות.  מדי 
שהוא מלכו של עולם, המוליך אותו אל הטוב. לשכוח שעל 
הזה.  הענק  בדבר  חלקיק  אנחנו  ועצום,  חשוב  שתפקידנו  אף 
לפעמים כשרואים את חשכת הגלות מזדנבת הרגשה כזאת של 
אני חכמה יותר מה', אם הוא רק היה עושה ככה, כבר הכל היה 
אחרת. להם היה יותר פרנסה, אלו היו כבר מתחתנים והילדים 

האלה לא היו סובלים.

וכדי שלא נשכח שבורא עולם לא עושה טעויות בא פורים קטן. 
פורים מסמל לנו את ההשגחה הפרטית, איך שה' מנהל הכל 
בצורה המדויקת ביותר, שום דבר לא קורה במקרה. לא חתך 
בזמן הכנת מרק לארוחת צהריים, ולא חשמל שקופץ בעיצומו 

של בוקר עמוס. לא קשב וריכוז לילדה ולא בעיות גב.

פורים קטן אומר לנו: מזה ומזה אל תנח ידיך. עבודת הגאולה 
אילו  ולשנות. לראות  כדי לתקן  ולעשות  – לחשוב  היא שלנו 
כוחות ה' הביא לנו כדי שנפעל להתחדשות המלאה של הלבנה, 
שני  של  והשווה  השלימה  למציאות  ישראל.  עם  של  לגאולה 
לזכור  זה,  עם  ויחד  הבריאה.  בתחילת  שהיה  כפי  המאורות 
הגאולה.  אל  האלוקיות  בידיו  המובלים  כבנים,  מקומנו  את 
להאמין בהשגחה הפרטית והמדויקת שלו. זו עבודה דו צדדית, 
שמתכווננת אצלנו על ידי שמירת האביב, הפריחה, וחיזוק יחסי 

האהבה בינינו ובין ה'.

זה הקטן - גדול יהיה! 
הרב שמואל גרין

ר"מ בישיבת שעלבים

בחודש העיבור יש עומק נפלא. הסיבה לקיומו היא על מנת לצמצם את הפער בין 
ימי שנת החמה לימי שנת הלבנה ולהשוות ביניהם, כדי שחג הפסח שתלוי בחודשי 
מהלבנה,  יותר  מהר  מתקדמת  החמה  החמה.  בעונות  התלוי  באביב  יחול  הלבנה 

ועניינו של חודש העיבור הוא לתת כוח ללבנה ולהשוות אותה אל החמה.

בימי הבריאה שימשו שני המאורות הגדולים יחד, עד שקטרגה הלבנה ונתמעטה. 
לכן אומר השל"ה הקדוש שפעולתו של חודש העיבור רומזת למה שיהיה לעתיד 

לבוא, "והיה אור הלבנה כאור החמה", שבו הלבנה תחזור להופיע במלוא כוחה.

הלבנה רומזת לעם ישראל, והחמה לקדוש ברוך הוא. בבריאת העולם רצה הקדוש 
ברוך הוא שמלכותו תופיע במלואה דרך ישראל, ולמרות שעם ישראל יצטרך לעבור 
עליות וירידות, בסופו של דבר בגאולה יתגלה שעם ישראל הם המגלים את אורו של 
הקדוש ברוך הוא בשלמות ומאירים את העולם. את זה אנחנו פועלים בזעיר אנפין 
בחודש העיבור המשווה בין הלבנה והחמה, וכך מתגלה העומק ש"קודשא בריך הוא 

וישראל חד הוא"!

באביב  באביב.  יחול  היא שפסח  העיבור  חודש  הטעם שמטרת  את  גם  נבין  מכאן 
בפני  עומדות  אלו  שעוצמות  לחשוב  היה  ואפשר  הטבע,  של  הצמיחה  מופיעה 
עצמן. חג הפסח מגיע דווקא באביב, כדי ללמד אותנו שכל כוחות החיים מגיעים 
מכוח השראת השכינה שמשרים ישראל בעולם. החירות הנשמתית של ישראל בחג 
החירות, היא שמביאה את החיות הפנימית לכל הטבע, ועלינו לדאוג שאותם כוחות 

יהיו מחוברים ללב של העולם - לקדושתם של ישראל, כחיבור הגוף לנשמה. 

דר'  עולם  של  'אלופו  שבו  חודש   - אדר  בחודש  דווקא  קורה  הזה  הנפלא  הגילוי 
ומתגלה בעולם, כי בו חל חג הפורים המגלה שעם ישראל קדוש לא רק בנשמתו אלא 

גם בגופו ובמעשיו, וכל יהודי הוא קודש קודשים!

כוחו האלוקי האינסופי של היהודי היא המהות הנסתרת של פורים 'קטן' שמתחילה 
להאיר שלושים יום קודם החג, ותופיע בגלוי בפורים ה'גדול'.

מטפל ומורה מעל 30 שנה ברפואה משלימה

 איזון ברבדים
הגופניים תוך שילוב

טיפול אנרגטי
עם עבודה רגשית

בקורס מקצועי ומעמיק תלמדו 

 דרך טיפול ייחודית 
המשלבת בין מרכזי

האנרגיה לבין
המרידיאנים הסיניים

050-4031087
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שכונות  מהיר,   פיתוח  קצב 
מרהיבים  ופרויקטים  חדשות 
שלמדה  בעיר  מתנוססים 
המגזרים  בין  בהרמוניה  לחבר 
שמאכלסים אותה < הקסאמים 
לא מצליחים לעצור את ההגירה 
גרמו להתבססות  ואף  החיובית 
ישיבת ההסדר הגדולה במדינה 
אלון  העיר  ראש  עם  ראיון    >
דוד  הרב  הישיבה  ראש  דוידי, 
פנדל ורב העיר הרב משה הבלין

אסף משניות

 עיר
 הספר

     עיר 
הספר

א
ם תפנו לאדם הממוצע ברחוב ותשאלו אותו מה הוא יודע 
את השנים הארוכות  יתאר  כנראה שהוא  העיר שדרות,  על 
תחת איומי הקסאמים מרצועת עזה, צבע אדום אחרי צבע 
אדום, וסבבי לחימה בלתי נגמרים. אבל בשקט בשקט, בין 
קסאם למשנהו, ובין אזעקת צבע אדום אחת לחברתה, הפכה 
האחרונות  השנים  בארבע  ופורחת.  תוססת  לעיר  שדרות 
לרשימה  העיר  את  שהכניס  מה  תושבים,  ל-6,000  מעל  לעיר  הצטרפו 
המכובדת והמצומצמת של הערים בעלות ההגירה החיובית אליהן, ויתרה 

מכך, הפך אותה לאחת הערים שמתרחבות בקצב המהיר ביותר בישראל.

עיריית  ראש  מספר  האחרונות"  בשנים  הארץ  מכל  אנשים  לכאן  "הגיעו 
שדרות, אלון דוידי. "מהערים והיישובים באזור הדרום, מאשדוד, מרחובות 
וגם מערי המרכז. הפכנו למגנט של תושבים חדשים, וגם משפחות שעזבו 

אותנו לאורך השנים בגלל המצב הביטחוני, חזרו לעיר" הוא מוסיף.

מה הפך את שדרות לעיר כל כך מבוקשת? על פניו זה לא היה אמור להיות 
כך.

על  מדברים  הארץ  כשבמרכז  מכאן'.  שרואים  'דברים  מסוים  במובן  "זה 
המתיחות הרבה שיש כאן, אנחנו לא מרגישים אותה ביום יום. כל עוד אין 
אזעקות וטילים, יש כאן תחושה של רוגע. במשך שלוש וחצי שנים השקט 
למציאות  חזרנו  האחרונה  בשנה  הביטחון.  תחושת  גם  וכך  נשמר,  הזה 
בשנים  לכאן  שהגיעו  האנשים  אבל  טילים,  מאוד  הרבה  עלינו  שיורים 

האחרונות לא עוזבים ונוספים רוצים להגיע".

ובכל זאת, כל אזור הדרום נהנה משקט תקופה ארוכה, איך דווקא שדרות 
הפכה למקום מבוקש כל כך?

"הסיבה היא שהחלטנו בקדנציה האחרונה לשים דגש על התושבים עצמם. 
לדאוג להם, לפתח את התשתיות, העסקים. העיר צעדה הרבה מאוד צעדים 

קדימה, והציבור מגיע בהמוניו בעקבות כך".

'הציבור שמגיע' כמו שקורא לו דוידי, הוא לא ציבור אחיד. הגיוון של העיר 
מיוחד במינו. בשנים האחרונות הצטרפו דתיים, חרדים, חילונים, צעירים, 
לתושבים  המועצות,  וברית  אתיופיה  יוצאי  חדשים,  עולים  מבוגרים, 
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המגוונים שגרו עד היום בעיר. אך בעוד במקומות אחרים הטרוגניות 
בצורה  עובדת  המגזרים  כל  בין  הסינרגיה  בשדרות  חיכוכים,  יוצרת 
מרשימה. "כשאתה בא בטוב, ועונה על הצרכים של כולם, החיים ביחד 

עובדים יופי" הוא מסביר.

במה זה מתבטא?

"קח לדוגמה אירוע חלוקת מלגות שקיימנו בשבוע שעבר. באירוע הזה 
חילקנו 160 מלגות לאברכים לצד 850 סטודנטים וסטודנטיות שלומדים 
נותנים מקום לכולם. עוד מעט פורים, ואנחנו  בעיר. גם בחגים אנחנו 
מי  לכל  לחילוני,  גם  לחרדי,  גם  דתי,  לציבור  גם  אירועים  על  עובדים 
כל  את  מייצגים  שלנו  המחלקות  ראשי  גם  הזאת.  מהעיר  חלק  שהוא 

הקשת האזרחית בעיר, בדיוק בגלל התפיסה הזאת".

רב בהתנדבות
הכלים  ואת  שלו  המקום  את  בעיר  ומגזר  מגזר  לכל  לתת  ההחלטה 
לפעול, הובילה לפריחה רוחנית שהעיר חווה בשנים האחרונות. עשרות 
משפחות דתיות עברו לעיר והפכו לחלק בלתי נפרד ממנה, ורבות מהן 
משתייכות לישיבת ההסדר בעיר, בראשותו של הרב דוד פנדל, שהיא 
ישיבת ההסדר הגדולה ביותר במדינה. בנוסף לישיבה, מתקיימת בעיר 
בעיר  יהדות  להפצת  הפועל  המקומי,  חב"ד  בית  של  ענפה  פעילות 
משה  הרב  האחרונות  בשנים  משמש  אליהם,  בנוסף  לבבות.  ולקירוב 
בהתנדבות  וזאת  העיר,  רב  מקום  כממלא  גת,  קריית  של  רבה  הבלין, 

מלאה. 

"העיר נקלעה למצב שבו לא היה לה רב עיר מכהן, אז נרתמתי לעזור 
לה עד שיימצא רב במשרה מלאה" אומר הרב הבלין, שכבר חמש שנים 

מכהן גם כרבה של שדרות, בנוסף לתפקידו 
את  הבלין  הרב  שיקם  הזה,  בזמן  המקורי. 
שורה  עוד  ויזם  העיר,  של  הכשרות  מערך 
בעיר.  הדתי  לעולם  שדרוגים  של  ארוכה 
בלי  זה  כל  את  לעשות  יכולים  היינו  "לא 
שיתוף פעולה של כל הצדדים, ובמיוחד של 
וזה  קשבת,  אוזן  יש  העיר.  וראש  העירייה 
מוביל לעשייה ברוכה. זה לא רק הנושאים 
נראים  שכביכול  דברים  גם  אלא  הגדולים, 
בהבנה  שמתקבלים  ויום-יומיים  כקטנים 

וסיוע מתמיד".

כמו מה למשל?

"קח למשל את נושא העירובין. בעיר בונים 
זה  ולרוב  חדשות,  שכונות  הרבה  עכשיו 
העירוב  של  הקו  פעם  לא  אז  העיר,  בקצה 
נשמע  זה  פניו  על  אותו.  לתקן  וצריך  נפגע 
כאב  להיות  עלול  זה  קטן, אבל  כמו משהו 
וכל  גדול. ההתגייסות של ראש העיר  ראש 
הצוותים כאן לפתור את הבעיות הללו היא 
הקבלנים  דאג שכל  הוא  הלב.  את  מחממת 
יבנו קו עירוב חדש לעיר, כזה שלא יצטרכו 
הוא  הקרוב  ובזמן  הזמן,  כל  אותו  לתקן 
בדברים  גם  להתעסק  הנכונות  יושלם. 
מה  היא  כותרות  מושכי  שאינם  הקטנים 
צומחת  שרק  לכזאת  העיר  את  שהופכת 
והולכת. כאחד שמתבונן עליה מבחוץ, אבל 
נמצא בה הרבה, זה מרשים כל פעם מחדש".

סטארט-אפ המקווה הממוגן
גם  אם  כי  הקטנים,  בדברים  רק  נמדדת  לא  בעיר  הרוחנית  הצמיחה 
בפרויקטים ענקיים, כמעט יחידים מסוגם במדינה. אחד כזה הוא מרכז 
הטהרה החדש שנבנה בעיר. שולמית קורצוויל, תושבת העיר, היא זאת 
מיליון  לשבעה  מעל  שעלותו  הזה,  הענק  הפרויקט  מאחורי  שעומדת 
שקלים. "הרעיון הזה נולד אצלי לפני כמעט עשר שנים. הייתי בכנס נשים 
במקווה 'עבריה' בגבעת שמואל. המקום מהווה מרכז כינוס לנשים, עם 
סדנאות והרצאות. אני זוכרת שכל הדרך חזרה מהמרכז לשדרות כאב לי 
הלב על כך שאין בעיר שלי מקום שמתקרב לזה. בנסיעה הזו החלטתי 
שאני רוצה להקים משהו דומה לזה בשדרות. אבל חמש שנים הרעיון 

הזה נשאר על המדף".

ומה הוריד את הרעיון מהמדף?

עלינו  יורים  יום  כשכל  מלחמה,  של  חודשיים  היו  אלה  איתן.  "צוק 

עשרות טילים. נשים נקלעו למצב שבו הן צריכות לקחת סיכון מאוד 
גדול ולשהות במרחב לא ממוגן. זאת מציאות לא הגיונית. הבנתי שאי 

אפשר להמשיך ככה".

לצאת עם רעיון כזה זה לא משהו פשוט. נדרשים הרבה שיתופי פעולה 
וגיוס תקציבים. 

"למזלי באותם ימים נבחר אלון דוידי להיות ראש עיר והוא התגייס לזה 
לחלוטין. הגעתי אליו ואל ראש המועצה הדתית באותם ימים ואמרתי 
משהו  הוא  אבל  קונבנציונלי,  ולא  משוגע  שהוא  רעיון  לי  שיש  להם 
הכרחי למצב בשטח. הם מצידם בדיוק תכננו את הרחבת העיר והפיתוח 
גם  הוא  שהחזון  להם  סיפרתי  טוב.  להם  התלבש  הזה  והרעיון  שלה, 
מקווה ממוגן, אבל גם מקום שיהיה הרבה יותר מזה, משהו דומה לאותו 
מקום שהייתי בו חמש שנים קודם לכן. מקום שיפעיל כינוסים, הרצאות, 
סדנאות, וגם תרבות פנאי. סוג של 'קאנטרי קלאב' רוחני. מקום שיהיה 

בו גם לגוף וגם לנפש ולרוח".

מה המטרה של מקום כזה?

מקום  זה  בעיר.  גווניה  כל  על  היהודית  האוכלוסייה  כל  את  "לחבר 
חי באחווה  לכולם, שכל אחד  עם מקום  עיר  העיר.  את  יסמל  שמאוד 

ושלום האחד עם השני, בלי שנאה ומתחים. מקום חם ומכבד".

התחתונה  קומות.  משתי  יורכב  אלה,  בימים  שנבנה  עצמו,  המבנה 
תהיה מרכז הטהרה, שיהיה גם ממוגן מפני רקטות, ובקומה העליונה 
ישכנו חדרי הפעילות. "המטרה היא שהנשים שיבואו ירגישו בטוחות, 
בלי תחושת חשש שאולי תהיה עכשיו אזעקה ואז מה עושים" אומרת 

קורצוויל.

נשי-רוחני,  זה היה ברור שמקום כזה, שהוא מרכז העצמה  "מבחינתי 
ייבנה כאן בשדרות" אומר דוידי. "זה אולי יפתיע אנשים, אבל בשדרות 
מאמצים  מכן  שלאחר  וראשוניים  ייחודיים  פרויקטים  מעט  לא  נבנים 
אותם בערים נוספות בארץ ומחוצה לה. אחת המטרות המרכזיות שלנו 
ניתן.  שרק  כמה  עד  כסדרם  ימשיכו  החיים  חירום,  בעיתות  שגם  היא 
לכן מקום כזה, שהוא ממוגן כולו, היה מתבקש בעיר. זה יהיה המקווה 

הרב הבלין: "הנכונות 
להתעסק גם בדברים הקטנים 
שאינם מושכי כותרות היא 
מה שהופכת את העיר לכזאת 
שרק צומחת והולכת. כאחד 
שמתבונן עליה מבחוץ, אבל 
נמצא בה הרבה, זה מרשים 
כל פעם מחדש".

מרכז הטהרה החדש 
ההולך ונבנה
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הממוגן הראשון בעולם והמקווה המונגש הראשון בדרום לכל הפחות".

רעיונות  לקבלת  ופתיחות  מרובה  עשייה  עם  בשקט  בשקט  הזו,  בצורה 
אמיצים וחריגים, הופכת שדרות לעיר פורחת ומתעצמת, שנראה שימים 
גדולים עוד מחכים לה מעבר לאופק. הפרויקטים הרבים, כמו פארקים 
רחבי ידיים, מרכזים מסחריים, מוסדות דת משוכללים ומקוואות מפוארים 
וייחודיים, נותנים את ההרגשה שלמרות ששדרות היא עיר ספר, החיים 

בה לא נופלים משום עיר במרכז הארץ.

הרמוניה אמיתית
חלק בלתי מבוטל בפריחתה של שדרות נזקף לזכות ישיבת ההסדר 'אפיקי 
דעת' בעיר, שהוקמה לפני עשרים וחמש שנה. "האמת היא, כשהגענו לא 
שהישיבה  אחרי  שנים  שש  רק  התחילו  הם  קסאמים.  כאן  שיהיו  ידעתי 
הוקמה" אומר הרב דוד פנדל, ראש הישיבה. "בהתחלה הקמנו כאן גרעין 
כאן  להקים  מעדיף  שאני  לגרעין  אמרתי  שנה  אחרי  אבל  וכולל,  תורני 

ישיבה, כי זה מה שנראה היה לי שחסר כאן באותו זמן. אז נפרדו דרכינו, 
וכל אחד פיתח את החלק שלו. אני קראתי להרבה מאוד אנשים רציניים 
שיצטרפו למהלך וביחד איתם הישיבה הוקמה. באנו בשליחות ציונית-

חברתית לפתח ולהפוך את שדרות לעיר מתקדמת".

אלא שאז התחילו הקסאמים. כבר תשע-עשרה שנה סובלת העיר שדרות, 
כמו כל אזור הדרום, ממטחי רקטות בלתי נגמרים. עשרות אלפי רקטות 
שוגרו עד היום לעבר ערי ויישובי הדרום, ושדרות, כעיר הקרובה ביותר 
לעזה, הפכה לסמל של טרור הרקטות. במשך השנים משפחות רבות עזבו 
את אזור הדרום בשביל להתרחק מהטילים, ושדרות סבלה רבות מנטישת 
תושבים. מי שדווקא צמחה בשנים הללו, ואספה אליה תלמידים רבים, 

היא ישיבת ההסדר.

להיות  שלנו  הרצון  את  חיזקו  הקסאמים  דווקא  הפוך',  על  "ב'הפוך 
בשדרות. הם נטעו בנו תחושה של שליחות. זה חישל את החבר'ה שלנו, 
שהבינו מה מצופה מהם והתעלו על עצמם. במשך הרבה מאוד שנים הם 

היוו מקור לחוסן וגבורה אל מול טרור הטילים. התנאים לא היו פשוטים 
בכלל, אבל אנחנו רק הלכנו והתגברנו" אומר הרב פנדל. 

הישיבה שינתה את פניה של העיר, במובנים רבים. ראש העיר הנוכחי, אלון 
דוידי, שימש כמנכ"ל הישיבה כאשר הגיע לעיר, והוא רק דוגמה אחת מיני 
בנוסף,  בעיר.  הציבוריות  במערכות  שהשתלבו  הישיבה  בוגרי  של  רבות 
הישיבה גם סייעה בהשגת התקציב לבניית אחד הפארקים הגדולים שנבנו 
אי פעם בנגב. "התורה בסוף פרשת מסעי מתארת מה האידיאל לנראות של 
עיר. עיר צריכה להיות יפה. לבנות פארקים זאת עשייה לא פחות גדולה. 

ברוך ה' הצלחנו לייפות את העיר מתוך תפיסה תורנית" הוא אומר.

נוצרה גם צמיחה תורנית בעיר?

התחתנו  שלנו  התלמידים  הזה.  בתחום  רבות  השתנתה  העיר  "בוודאי. 
ונשארו בעיר, ולאורך השנים מדובר בהרבה מאוד משפחות. הם נותנות 
את החזות התורנית של העיר. אתה רואה היום בתי כנסת מלאים, אנשים 
ללמוד,  כדי  כנסת  לבתי  בערבים  שהולכים 

ברחוב.  שמסתובבים  תורניים  אנשים  ובכלל 
אנשים רואים אדם שמשלב בחיים שלו גם עבודה וגם לימוד תורה, וזה 

משמש כמודל לחיקוי להרבה מאוד אנשים".

"גם מדרשת 'מעיין שדרות', מדרשה מלאה לבוגרות י"ב, גם היא מוסיפה 
אור בעיר. לימוד התורה מאיר וגם מבצעים נפלאים של הבנות, כמו 'סבא 

סבבה' לתמיכה בקשישים, והדלקת נרות חנוכה בבתי השכנים".

איך התופעה משתלבת עם האוכלוסייה שקדמה לכם בעיר?

בשבת  תבקר  אם  במיוחד.  מרשימה  אחדות  כאן  נוצרה  מהכלל.  "יוצא 
בישיבה, תראה שאין כמעט רבנים שמתפללים בישיבה, פשוט כי כולם 
מכהנים גם כרבני קהילות בעיר, בעקבות בקשות התושבים. גם האברכים 
של הישיבה פרוסים בכל השכונות. לא באנו להסתגר בתוך עצמנו אלא 
להיות חלק מהעיר. זה יוצר מציאות מדהימה בה יכולים לשבת אחד ליד 
השני אברך ואדם שכמעט ולא קשור ליהדות, ולהיות החברים הכי טובים. 
יחסי השכנות והחברות בין האנשים, שהרקע שלהם שונה כמעט לגמרי, 

היא מדהימה".

הרקע השונה של חלקים נרחבים מאוכלוסיית שדרות יכול היה להוביל 
להוות מודל  יכולה  לא המצב. "שדרות  זה  בין התושבים, אבל  לפיצוץ 
של דו-קיום בין מגזרים שונים, עולים חדשים ואוכלוסיות ותיקות, דתיים 
וחילונים, אשכנזים ומזרחיים, וכולם חיים בצורה נהדרת האחד עם השני. 
זה משהו שצריך לאמץ לכל מקום בארץ. זה היופי של שדרות. אתה יודע, 
בזמנו, אחד מראשי ארגוני הטרור אמר שלציונות אין סיכוי לשרוד, כי 
אין בינינו מכנה משותף ואנחנו לא נצליח להסתדר ולחיות יחד. שדרות 
לעזוב.  ולא  להישאר  כדי  כאן  ואנחנו  טעה,  שהוא  לכך  ההוכחה  היא 
המכנה המשותף שלנו רחב, וכל מה שצריך זה רצון טוב של כולם לחיות 
יחד באחווה. בשדרות זה קיים, וזה מוביל לפיתוח הנפלא שלה בשנים 

האחרונות". ■

בית המדרש בישיבת ההסדר

הרב פנדל: "אם תבקר בשבת 
בישיבה, תראה שאין כמעט 
רבנים שמתפללים בישיבה, 
פשוט כי כולם מכהנים גם כרבני 
קהילות בעיר, בעקבות בקשות 
התושבים".

אלון דוידי:
"בשדרות נבנים לא מעט 

פרויקטים ייחודיים
וראשוניים שלאחר מכן מאמצים 

אותם בערים
נוספות בארץ ומחוצה לה".
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מתגעגע לימי הישיבה? 
 מחפש זמן ללמוד 

כמו שאתה אוהב באמת?

שִישִיבָה
שעתיים של לימוד צורבא בעיון בימי שישי 

לעילוי נשמת הרב זאב ב״ר משה יונה

גם אתה
בן ישיבהיכול להיות

 התחלנו! עוד לא הצטרפת? אתה מוזמן!
י׳ באדר א׳ )15.2.19(, ישיבת רמת גן, האצ״ל 39 רמת גן 

בואו ללמוד יחד בהנאה וסיפוק שילוו אתכם לכל השבוע

www.yrg.org.il | 03-6748424 :לפרטים התקשרו לטל
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כל הדרך מהודו ועד הלב
אהרן חברוני

רבים.  ישראלים  צעירים  של  חלומם'  'גיבור  הוא   )36( אדלר  אורן 
לנוע בין מדינה למדינה בחופשיות. לגעת באנשים, לשוחח איתם, 
שייכות  או  תרבות  שפה,  של  גבולות  ללא  חדשים;  חברים  להכיר 
לאומית. לנוע במרחבי הודו על אופנוע ולגמוע 3500 ק"מ. להריח 

את הריחות ולשאוף לקרבך את המראות. חלום...

אז מה השתבש בדרך? מה השיב אותך ליהדות?

הקיצוני  באופן  מיהדות,  רחוק מאוד  חילוני אשכנזי  בבית  "גדלתי 
ביותר שאפשר לדמיין. ברוך השם שעשו לי ברית מילה אבל מעבר 
לזה פשוט לא היה לי שום מושג". באופן טבעי אדלר מעביר את 
הכרך  מנעמי  את  טועם  למסיבה,  ממסיבה  נע  אביב,  בתל  נעוריו 

הגדול ללא ייסורי מצפון ושאלות של משמעות.

"התחנכתי על כך שיהדות היא עולם שצריך לעבור מן העולם, אבל 
מגיל צעיר חיפשתי תשובה לשאלה שאפילו לא ידעתי לשאול. היום 
לספריה  הולך  שהייתי  זוכר  אני  ה'.  את  שחיפשתי  לומר  יודע  אני 
ידי איזה כוח  ומחפש איזה ספר שאולי הושאר במיוחד עבורי על 
עליון. ספר כזה שילמד אותי מה אני צריך לעשות בעולם". המסעות 
בעולם היו עבור אדלר מסע זהות ארוך. "חייתי חיים טובים ונוחים, 
אבל תמיד היה ברקע החיפוש הזה. מה משמעות החיים? מה המטרה 
שלהם? אחרי כל פעם שנחשפתי לאיזה רעיון מדליק, הקסם החזיק 
לזמן קצר וכבה אחר כך. שום דבר לא תפס אותי באמת לאורך זמן".

ולילה אחד זה קרה
אדלר מגיע לאנגליה, שם הוא פותח עסק של מכירה בעגלות ומעסיק 
רגילה  לא  מאוד  סיטואציה  הייתה  "זו  ישראלים.  עובדים  ארבעים 
עבורי, משום שאני איש של אנשים ולראשונה חוויתי בדידות. יחד 
פי הספר, אבל  על  יהודי  אני   - לצוץ השאלות  עם הבדידות החלו 
ממקום  אבל  הדברים,  על  לחשוב  התחלתי  אומר?  בעצם  זה  מה 
אינטלקטואלי גרידא". הבדידות והריחוק מן הארץ מקלפים מאדלר 
כיצד  לאט  לאט  מוצא  והוא  ליהדות,  ביחס  הקדומות  הדעות  את 

רעיונות חדשים ממלאים את מוחו.

"אחד העובדים שלי, שהיה אדם מסורתי, נתן לי כמתנת פרידה את 
הספר 'אור פנימי' של הרב ארז משה דורון. כמובן הודיתי בנימוס 
באינטנסיביות  ממשיכים  החיים  בו".  עניין  שום  לי  היה  לא  אבל 
הגדול,  המכירות  מבול  אחרי  המולד.  חג  בימי  הוא  השיא  כאשר 
הלחץ הגדול יורד והבדידות חוזרת להיות האחות הקטנה הכרוכה 
אחריו. "אני מוצא את עצמי בשעה שלוש בלילה מתהפך על מיטתי 
ולא מצליח להירדם. חיפשתי איזה חומר קריאה כלשהו כדי להעביר 
את השעמום. הושטתי את היד למעלה ופגשתי את הספר הראשון 

שהיה שם - מצאתי את 'אור חוזר'. הספר שמעולם לא האיר לי".

מספיק  בלבד,  עמוד  חצי  וקורא  באקראי  הספר  את  פותח  אדלר 
נוגע  ומבין שזה  "אני קורא חצי עמוד  כדי שיסגור אותו בטריקה. 

בנקודה הפנימית של החיפוש שלי. אני זוכר שנורא התרגשתי אבל 
גם נורא נבהלתי. אני בן עשרים ושבע וחי אורח חיים שונה לחלוטין, 
והמפגש האקראי הזה ערער לי את הביטחון". אדלר מניח את הספר 
כשעיניו מוצפות בדמעות. תערובת של פחד והתרגשות ממלאות כל 

פינה בנפש.

אל הנפש פנימה
כמו דלת הנפתחת באחת אל חדר שמואר באור בוהק, עכשיו צריכים 
לראות איך מסתכלים על האור הזה בלי לקבל כווייה בעיניים. "כילד, 
הייתי הולך לבית הספר עם תיק-אוכל שבו סנדוויצ'ים עם 'דבר אחר' 
אביב.  בתל  במסיבות  מבלה  אני  יותר  מבוגר  בגיל  צהובה.  וגבינה 
המחשבה שיש עולם אחר לגמרי שאני מוכרח לבדוק אותו, אינה 
מחשבה קלה. אני מבין שאצטרך לעשות שינויים בחיי והנפש, מה 
לעשות, לא אוהבת את זה". בתהליך איטי הוא הולך ופותח ספרים. 
מגבש לעצמו זהות חדשה לגמרי. מקבל על עצמו מעט מצוות ולומד 

לדבר עם ה' יתברך.

"היום ברוך ה', אני שומר שבת. אחרי שעברתי כמה תחנות וגיבשתי 
עם  מלאים  קשרים  על  שומר  אני  שלי.  הדתית  הזהות  את  לעצמי 
חדשה  קהילה  לעצמי  למצוא  צריך  הייתי  אבל  מהעבר,  החבר'ה 
אבל  יהודי  ראש  על  שומע  אורן  שלי".  החדשים  לחיים  שתתאים 
וראיתי  ברחוב  עברתי  אחד  "יום  באמת.  בתוכו  שוקע  לא  המידע 
את השלט 'ראש יהודי'. נזכרתי בשם והחלטתי להיכנס פנימה. היה 
שם שיעור יפה של חיים אייזנר ולאחריו ניגשתי אליו לשאול אולי 
ומאז  'אימצו' אותי  יש אצלם שבתות. הוא הזמין אותי בחום. הם 
אנחנו יחד". אדלר חצה את כל יבשת הודו באופנוע, אבל את החלום 
האמיתי הוא מצא דווקא במסע הקצר ביותר. המסע אל הנפש פנימה.

עכשיו תורנו!
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 אֱהוֹב! הַאֲמֵן! חֲבֵּק! לְמַד! לָמֵד ! הַסבֵּר! הַפֵץ! הַ

ry@neto.net.il  03-5255355 !החבר מהמילואים שואל שאלות ? השכנה מתעניינת ביהדות?   זאת התשובה

חדש!

8 ספרים
&389רק ב-

כולל משלוח עד פתח הבית!

מארז ספרים 
"הגיע הזמן"

הקומיקס שמשגע את הילדים!

7 ספרים
&299רק ב-

כולל משלוח עד פתח הבית!

מבצע על ספרי 
הרב קוק

ללמוד הרב קוק ולהבין

התרומות
ל 

מוכרות
לצרכי מס. 

הקישו
בגוגל:  
תורמים

לראש יהודי

www.roshy.org     052-5665005 ,02-6791122 :רחוב האומן 25, קומה 2, תלפיות, ירושלים     לפרטים לאהוב • להאמין • לקרב
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A4 -קרוב אליך 

האומץ להיות נורמלי

רוצים לדעת עוד? חפשו חזון � 

 כותל
רפורמי?

הגיע הזמן שהחברה בישראל תחזור להיות מי 
שהיא באמת - כזו שרואה ביהדות את הבסיס 
לקיומנו, ועושה זאת בלי פחד ובראש מורם. 

מצטרפים!ט"ז אדר א'יום חמישי
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את  להגדיל  איך  מחפשים  כולם  בה  בתקופה  אנחנו 
לא  גאווה,  לך  אין  שאם  לנו  אומר  העולם  עצמם. 
לשום  תגיע  לא  עשיר,  תהיה  לא  כלום.  לך  יהיה 
מקום, אפילו לא תהיה עובד ה'. אבל אם רק תכניס 

גאווה, יהיה לך הכל. 

ב"פורים קטן" מרגישים קצת פורים. עוד לא קראנו את 
פרשת זכור, אבל אפשר כבר להתכונן, כי כל הנקודה של 
פורים זו המלחמה בין המן למרדכי, בין עמלק לישראל. 
עמלק בחסידות הוא הישות, תחושת הגאווה והחשיבות 
עבדי  שכל  מספרת  המגילה  אותנו.  שממלאת  העצמית 
עומד  לעומתם  אבל  להמן,  ומשתחווים  כורעים  המלך 
מרדכי – "ומרדכי לא יכרע ולא ישתחווה". אפשר להיות 
צדיק, עובד ה', תלמיד חכם ואפילו "סתם" יהודי - בלי 

להשתחוות להמן. 

החרדית  לעדה  רב  חיפשו  שנים  הרבה  לפני 
בירושלים. שלחו שליחים לחוץ לארץ וביקשו מהרב 
שעלה  אחרי  הסכים.  והוא  כרב,  לשמש  שיבוא  דושינסקי 
ארצה והגיע לירושלים, הוא כתב לאנשי קהילתו בחוץ לארץ: 
"חשבתי שכאן בארץ ישראל אין מי שמתאים לשמש רב, 
אז הייתי מוכן להתאמץ ולבוא. אבל כשהגעתי לירושלים 
שמרוב  אלא  רב,  להיות  יכול  שני  אדם  שכל  ראיתי 
ירושלים, לא עולה על דעתם להיות  פשטותם של אנשי 
הזו  הפשטות  את  אין  שלי  כנראה  אותי.  הביאו  לכן  רבנים. 
ואני יכול להיות רב...". אלה סיפורים מימים רחוקים, אבל כדאי 
לשמוע אותם. בירושלים של אז היו יהודים שמכרו נפט. כדי 
או  היום על חמור  כל  לרכב  צריך  היה  הזה  לעבוד במקצוע 
לנסוע בעגלה, לעבור מבית לבית עם טנק ענק של נפט ולמכור, 
וכמובן שהריח היה נדבק בך ולא עוזב. בין מוכרי הנפט שהכרתי 
בילדותי בירושלים, אני זוכר כמה שהיו תלמידי חכמים של ממש. 
הם ידעו ש"ס, אולי אפילו כתבו ספרים. הנה, אפשר להיות ללא 

גאווה, וגם להיות תלמיד חכם. 

היום כדי להזיז את עצמם לכיוון הקדושה, אנשים צריכים הרבה 
עידוד, פרסים ותחרויות. פעם לא היו כל הדברים הללו. אני זוכר 
שפעם רצו להקים קרן שתחלק פרסים למי שיכתוב חידושים על 
השולחן ערוך. מכיוון שאנחנו קרובי משפחה, שלחו אותי לבקש 
מהרב שלמה זלמן אויערבאך זצ"ל שיישב בנשיאות הכבוד של 
"איך אני יכול לשמש בנשיאות של  הקרן. אבל הוא אמר לי: 
דבר שאני מתנגד אליו בכל ליבי? נכון, מתוך שלא לשמה יבוא 

לשמה, אבל האם אין גבול לזה? אני מבין שאנשים צריכים פרסים, 
אבל אני נגד". 

מאוחר יותר נודע לי שרבי שלמה זלמן עצמו התחיל להתפרסם 
זכה  ובעקבותיו  בשבת,  חשמל  על  כתב  שהוא  ספר  בעקבות 
בפרס חשוב כלשהו. אבל הוא לא הסכים ללכת לקבל את הפרס... 
היה שם טקס שלם והרבה כבוד, והוא ממש סירב עד שאבא שלו 

ציווה עליו ללכת. הוא היה "מרדכי" כזה.

נכנסתי  יותר  מאוחרות  שבשנים  זוכר  אני  שלו,  הפרסום  כל  עם 
מאוד.  קר  חורף  והיה  מישהו,  עבור  צדקה  לאסוף  בשביל  אליו 
בבית שלהם כנראה לא היה מספיק חימום, והוא ישב במיטה 
מכוסה בשמיכה עם סטנדר, ומיד כשביקשתי הסכים לעזור. בלי 
כבוד, בלי ישות, ואחרי כמה ימים הוא באמת דאג שהכסף יגיע. 
זה המסר של פורים – גם אם אנחנו מוקף ב"המנים" שממלאים 
אותנו בגאווה וישות, אפשר להיות מאנשי מרדכי. אולי קשה, אבל 

אפשר. 

הבחורים?  את  היום  מחנכים  לְמה  ותבדקו:  לישיבות  לכו 
חיים  להם  יהיו  התורה  בדרך  ילכו  הם  שאם  להם  אומרים 
שיהיה  מוסיפים  גם  ה'מתנגדים'  ורגועים.  שקטים  טובים,  יפים, 
להם שידוך טוב, ואפילו פרנסה טובה. אף אחד לא אומר שזו אמת 
או חיים יותר פנימיים, רק מדברים על הנעימות שהתורה תיתן, על 

כמה שזה כדאי. 

קדושה לא מדברת על "נעים לי" או "לא נעים לי", אלא על אמת 
מלווה  זה  אם  אפילו  שלו,  הנעימות  את  מחפש  אדם  אם  ושקר. 
בשביל  טוב  אמנם  זה  עצמו.  בשביל  זה  שבת,  ובשולחן  בתורה 
ההתחלה, אבל איך אפשר לומר שזו האמת? לאחד נעים לשבת 
בשולחן שבת, ולשני נעים... אם המדד הוא שיהיה נעים, האמת 

נעדרת. טוב אמיתי אומר שאתה מוכן לסבול בשבילו. 

מסופר על חידושי הרי"ם שנסע לפשיסחה, ללמוד חסידות. 
הוא היה תלמיד חכם חשוב ויצאה נגדו קפידא גדולה על כך 
ובכל  ילדים,  עשר  שלושה  לו  היו  החסידים.  אחרי  נמשך  שהוא 
ילדים,  כמה  לו  שמתו  אחרי  הילדים.  אחד  ר"ל  לו  נפטר  נסיעה 
שאלו אותו למה הוא ממשיך לנסוע. והוא אמר: "אין מה לעשות, 
שזה  רוצים  לא  ושלום  חס  אנחנו  לסבול".  צריך  האמת  בשביל 
יקרה לאף אחד, אבל כל אחד צריך לשאול את עצמו אם הוא מוכן 
לסבול קצת בשביל האמת. מה אתם חושבים, שמרדכי לא פחד 

כשהוא סירב להשתחוות להמן?...

שצריך  הרמב"ם,  דברי  את  לקבל  קשה  מאוד  היה  למהר"ל 

הכרתי בילדותי תלמידי חכמים מופלגים שהסתובבו כל 
היום עם עגלה ומכרו נפט < רבי שלמה זלמן אויערבאך 
 > התורה  בלומדי  שמחדירים  ולגאווה  לפרסים  התנגד 
האם באמת מישהו חזר בתשובה בגלל שהגיע לשולחן 

שבת חמים ונעים?

התוועדות
ת דו ע ו ו ת ה

ש דייט לום  ים ש י ח רב  ה

לוחש לך באוזן
המן
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התורה  "האם  המידות.  את  מתקן  זה  כי  ומצוות  תורה  ללמוד 
היא ספר רפואות?", הוא שאל. התורה היא הרבה למעלה מזה, 
ומטרתה להביא אותנו להידבק בה' ולקבל עול מלכותו. הראיה 
ליהנות  לא  ש"מצוות  הגמרא  בדברי  מצויה  לכך  גדולה  הכי 
ניתנו". אפילו אם הן מביאות הנאה ברוחניות, התורה לא ניתנה 

בשביל זה, אלא בגלל ובשביל האמת.

אל  שנסע  בחסידות,  גדול  אחד, משכיל  יהודי  על  שמעתי 
הרבי מלובביץ'. הרבי אמר לו משפט קצר: "להבין – צריכים, 
לרצות להבין – אסור". הוא רצה לומר שצריכים להבין כי כך 
על  לך  להבין, שהישות תשתלט  לרצות  רוצה שנלמד, אבל  ה' 
ההבנה - זה לא. אם אתה רוצה ללמוד כי ה' אמר, טוב מאוד; 
אם אתה רוצה להיות "מבין", זה כבר עניין אחר לגמרי, כי אתה 

בעצם רוצה להגדיל את עצמך. 

הוא  המן?  אחרי  הלכו  סתם  ישראל  שעם  חושבים  אתם 
הבטיח להם חיים יפים ונעימים, והם השתכנעו. הוא הפך את 
מה ש"טוב לי" לחזות הכל ואיבד את שאלת האמת. אני מכיר 
כשהם  היתה  בתשובה  חזרתם  שתחילת  בתשובה  חוזרים  כמה 
ראו שולחן שבת, איך נראית שבת בקדושה, איך הילדים יושבים 
נעים  זה  כמה  לתשובה.  התעוררו  ומזה  לשאלות,  ועונים  יפה 
זו כל היהדות? זה המן, שבא ואומר  וכמה זה טוב. אבל האם 
"כדאי לך, זה טוב". השאלה היא אם רואים את הקדושה או את 
הנעימות של הקדושה. אז נכון, בשביל המעבר מחיים של חול 

לקודש זה טוב, אבל האם בזה הכל מסתכם?

סיפר לי אדם שמתעסק עם הרבה בעלי תשובה, שכל אלה 
אבל  ומתרגשים,  מתפעלים  מאוד  לשבת  מזמין  שהוא 
הרוב לא משתנים באמת. רק חלק קטן מאותם שהגיעו בגלל 
אפשר  אי  בתורה.  ונשארו  האמת  את  ביהדות  מצאו  הנעימות 
להישאר לאורך זמן דבוק לשולחן ערוך ולקדוש ברוך הוא רק 

בגלל חמין ונרות שבת...

מצד שני, גם אי אפשר בלי זה. לפני שנים נכנס לכולל שלנו יהודי 
עולה מרוסיה. בהתחלה הוא אמר שלא מעניין אותו לשמוע על 
נושאים של אמונה, כן אמת, לא אמת. "אני רואה שבמציאות 
יותר  בית,  יותר שלום  יש  ומצוות  בבתים של שומרי תורה 
מאמין?".  אני  במה  משנה  זה  מה  רוצה.  גם  ואני  שמחה, 
ובאמת הוא לא למד שום דבר על אמונה, קדושה וכדומה, אלא 
עשה את זה בשביל שיהיו לו, לאשתו ולילד שעמד להיוולד להם, 
חיים טובים ומאושרים. אבל אחרי שהילד נולד, משהו השתנה. 
אני לא יודע איך, אבל פתאום הוא התחיל ללכת למקווה, גידל 
זקן, ממש נכנס לדבקות. מה שהכי עניין אותו לפתע היה ללמוד 
קרה, מתוך שלא לשמה  יודע מה  לא  אני  על אמונה! פתאום, 
בא לשמה. לכן אני לא אומר שלא צריך שולחן שבת ולא צריך 
אחרי  אבל  להיכנס,  הדרך  שזו  לדעת  צריך  להפך,   – גשמיות 

שנכנסת עליך להמשיך ללכת, לא להיתקע בכניסה. 

של  אבודים  יד  כתבי  לחפש  שהתנדב  אחד  יהודי  היה 
כתבים  כמה  מצא  שהוא  לרבי  כתב  הוא  חב"ד.  אדמו"רי 
אצל מישהו, אבל הוא אינו מצליח לשכנע אותו שימסור לו את 
הכתבים וביקש מהרבי שיעזור לו. הרבי ענה לו שצריכים לפתות 
הנפש  שגם  כדי  כסף  לו  שיבטיח  אז  הבהמית,  הנפש  את  גם 
הבהמית תתרצה. הנפש האלוקית שמחה ברוחניות של הדבר, 

אבל הנפש הבהמית רוצה שיהיה לה טוב ונעים. 

כל  יתכן שביום  איך  עונג שבת,  על  פעם  טוב שאל  הבעל שם 
ושתייה,  ונשגב לא רק שאנחנו לא פורשים מאכילה  כך קדוש 
אלא מוסיפים עוד סעודה? ואיך זה שיש מצווה להתענג כל כך 
הוא הביא משל: המלך שלח פעם את  ויין ודגים?  על בשר 
הבן שלו למקום רחוק, לחיות בין אנשים גסי רוח. הבן נסע 
לקיים את מצוות אביו, אבל אחרי זמן החל להתגעגע הביתה. 
יום אחד הגיע מכתב מהמלך, והבן שמח מאוד. הצוענים שאלו 
לא  הם  מלך  זה  מה  להבין  שמח?".  כך  כל  אתה  "ממה  אותו, 
יכולים, אז מה הוא עשה? נתן להם יין, הם רקדו ושמחו מהיין 
והוא רקד ושמח מהמכתב מאבא. הבעל שם טוב אמר שכל זה 
הטעם  לא  היא  שבת  מהעונג  שהשמחה  ללמד  כדי  משל  הוא 
האמיתי, אלא רק דרך לשתף את ה"גס רוח" שלך בעונג הרוחני. 
ושמעתי שהרבי היה אומר את המשל הזה כטעם ללגימת 'לחיים' 

בהתוועדות...

לחיים!

 ״לכתך אחרי 
       במדבר...״

 לאור הביקוש
יום פתוח נוסף!

 כ׳ באדר א׳ )25.2( 
 הבטיחו את 

מקומכם!

ישיבה לצעירים במצפה רמון

מדברהכעדן
 תלמידי כיתה ח’ היקרים והוריהם,
 הישיבה החדשה לצעירים ‘מדברה כעדן’ 

 בנשיאות הרב צבי קוסטינר שליט”א, מזמינה אתכם 
 להצטרף לחבורה שכבר הולכת ומתגבשת. 

 חבר׳ה עם ראש גדול ושמחת נעורים 
 שחפצים לגדול בתורה, בעמל ובשמחה.

 בישיבה יינתן דגש לבניין האישיות 
 ותוכנית חברתית משמעותית. 

כדאי לבוא ולהכיר!

פעילות חברתית 
משמעותית

סדר יום קבוע 
ומותאם לנערים

 סדר ערב עם
בחורים מ'הגבוהה'

 בהנהגת רה"י יוסי איגרא: 054-5588173  
והרב נחמיה טאו: 052-7204549

 לפרטים והרשמה ליום פתוח: 055-6874683 
 y.ktanamizpe@gmail.com :או במייל

בס״ד
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"עבר ושנה נעשית לו 
כהיתר" – איך הופכים את 
תחושת ההיתר חזרה לאיסור?

רבותינו אומרים ש"מצוה גוררת מצוה ועבירה 
גוררת עבירה". לפי זה, ההיתר המדומה שגורם 
ואם  הקודמות,  מהעבירות  נגרר  עבירה  לעבור 
כן, ההימנעות שלא לעבור עבירה מחזירה את 
קדושת האיסור. כשאדם יימנע מלעבור עבירה 

ויתמיד בכך, הוא יחזור למקומו הבריא. 

איך  עבירה,  גוררת  עבירה  אם  תאמר,  שמא 
שהשאלה  אלא  המעגל?  את  להפסיק  אוכל 
יתכן  איך  הפוך:  גם  להישאל  צריכה  היתה 
מצווה,  גוררת  מצווה  במצב של  שאדם שהיה 

יצא מהמעגל החיובי? 

המנגנונים  על  מלמדים  האלה  הכללים 
בידינו  מסייעים  או  עלינו  שמקשים  הפנימיים 
בעבודתנו. אבל לא הקושי ולא הסיוע מבטלים 
כדור  את  להפסיק  היכולת  לכן,  הבחירה!  את 

השלג מצויה בידו של האדם. 

נפש
גן ת  רמ יבת  יש ראש   , ירא פ ע ש וש יה רב  ה

יש לך שאלה בעבודת ה'? סמס ל-

054-4530951 נפשי
בשאלתי

האם זה נכון לחסוך כסף למען 
העתיד, או שיש בזה חוסר אמונה 

וביטחון בה'?
מה  ואומר  בסלו  פת  לו  שיש  מי  "כל  אומרים  רבותינו 
אוכל למחר, הרי זה מקטני אמונה". ומאידך, רבי שמעון 
בן שטח תיקן לתת כתובה לאישה, שאולי בעתיד הרחוק 

תסייע לה כלכלית, ואין בכך כל פגם. 

הנקודה היא שאדם צריך לנהוג על פי המקובל ולא להיכנס 
למתחים ודאגות מעבר לכך. לכן, כיוון שהיום יש מנגנונים 
יצטרך  הוא  שבהם  לימים  להתכונן  לאדם  שמסייעים 
כיוצא  וכל  זקנותו  לימי  לדאוג  ובנותיו,  בניו  את  להשיא 
לחסוך  הוא  הפשוט  שהמנהג  מרבותינו  רבים  הורו  בזה, 
גם  אדרבה,   ביטחון.   חוסר  בכך  ואין  לעתיד,  ולדאוג 
חובה יש בכך כחלק מחובת פרנסת בני ביתו, וחובתו שלא 
ליפול על כתפי אחרים. אף על פי כן, אם יימצא מישהו 
יוצא דופן ביותר, שמבקש ממידת חסידות להשליך עצמו 
שנראה  ובלבד  בטרוניה  אליו  באים  איננו  בלבד,  ה'  על 
שזוהי דרגתו האמיתית גם בהקשרים נוספים, ולא שהוא 

משתמש במידת החסידות כדי לברוח מאחריות.

מצד אחד אנחנו לא 
רוצים להגיע לידי ניסיון, 

מצד שני רק בניסיון אנחנו 
מגלים מי אנחנו באמת. מה 

עדיף?
ברוך  הקדוש  בין  תפקידים  חלוקת  כאן  יש 
הוא לבינינו. הוא מעמיד בניסיון, ותפקידנו 
ניסיונות  שליצור  אלא  בניסיון.  לעמוד 
ומעולם  כלל,  מתפקידנו  זה  אין   – נוספים 
שאמרו  עליונים  צדיקים  אפילו  פגשנו  לא 
שאין להם מספיק ניסיונות. אדרבה, הגמרא 
אומרת שלעולם לא יביא אדם את עצמו לידי 
ניסיון, שאפילו גדולי עולם שביקשו להביא 

עצמם לניסיון, נכשלו בו. 

נמצא  אינו  ויום  יום  שבכל  אדם  לך  אין 
במקום של בחירה בין טוב לרע, או בין טוב 
להתמסר  צריכים  אנו  ולעולם  יותר,  לטוב 
ולעשות את הטוב ביותר במה שהקדוש ברוך 
את התפקידים  להחליף  ולא  לנו,  מזמן  הוא 
נוספים.  ניסיונות  לעצמנו  לזמן  ולנסות 
והלוואי שבניסיונות שהקדוש ברוך הוא נותן 

לנו נעמוד באופן שלם וראוי.

פתרת? מקומך איתנו!

זהו התאריך של היום הפתוח שלנו!
הספרה השניה + הספרה הרביעית שווה לספרה החמישית.

הספרה הראשונה שווה לספרה השלישית.
הספרה השניה גדולה פי 4 מהראשונה.
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יום פתוח
קמפוס לב - בנים קמפוס טל - בנותהחל מהשעה 17:00

רח‘ בית הדפוס 7, גבעת שאול, ירושליםרח‘ הועד הלאומי 21, גבעת מרדכי, ירושלים

הפקולטה להנדסה 
B.Sc. ומדעי המחשב

הנדסת אלקטרו-אופטיקה
הנדסת חשמל ואלקטרוניקה

הנדסת תוכנה
הנדסת מערכות תקשורת

הנדסת תעשיה וניהול
מדעי המחשב

B.A. הפקולטה לניהול
חשבונאות ומערכות מידע

מנהל עסקים

הפקולטה למדעי החיים 
והבריאות
B.S.N. סיעוד

B.Sc. ביואינפורמטיקה

. .19

המכינה לאקדמיה
מכינת ריענון
מכינה מלאה

תואר שני
M.B.A. מנהל עסקים

*M.S.c. פיזיקה / הנדסת אלקטרו-אופטיקה
*M.S.N + Nurse Practitioner סיעוד
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